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کار سخت حجازی فر 
آخرینقسمت»داریوش«25مهرپخشمیشود

کدامویژگیکارکودکشماراعلاقهمندکردکه
دراینکارحضورداشتهباشید؟

از سال ها قبل در ذهنم بود که بیشــتر با کار کودک خودم را به 
مخاطب بشناسانم؛ به خاطر اینکه همیشــه بازیگرهایی که از 
بچگی کارهایشان را دیده بودم و مخاطب شان بودم برایم عزیزتر 
از هنرمندانی بودند که در سنین بالاتر مخاطب شان شدم. انگار 
وقتی یک هنرمند در خاطرات کودکی ما نقش دارد، جور دیگری 
دوســتش داریم. من از بچگی تا همین حالا طوری به کارهای 
کودک آن زمان علاقه داشــتم که هنوز هم انگار خاله شادونه و 
خاله نرگس خاله های واقعی من اند، یا آزیتا حاجیان و اکبر عبدی 
را هنوز همانطور که در فیلم دزد عروســک ها دیده بودم، به یاد 
می آورم و دوست شــان دارم. به همین دلیل دوست داشتم که 
فرصتی برای تجربه کار کودک پیش بیاید و خدا کمک کند که 
بچه ها دوستم داشته باشند. برایم لذتبخش است که با یک کار 
کودک دیده شوم تا مخاطبانش در دهه های بعدی که بزرگ و 
بزرگ تر می شوند، باز هم من را با خاطرات کودکی شان بشناسند. 
چطوردرکارکودکتعادلبینسرگرمیوآموزش

رابرقرارمیکنید؟
کار کودک مثل یک کلاس درس است که از همان بچگی، تربیت 
و فرهنگســازی  در قشر کودک را شــکل می دهد؛ یعنی گاهی 
حرف شنوی بچه ها از شخصیت هنری مورد علاقه شان بیشتر از 
پدر و مادر و معلم شان است. من فکر می کنم بخش قابل توجهی 
از تعادل بین آموزش و تفریح در کار کودک، مربوط به فیلمنامه 
است. داستان ســریال لالایی در عین جذابیت، آموزنده است و 
مفاهیم خوبی را به مخاطبش منتقل می کند. آقای درویشعلی پور 
سال هاست که کار کودک می کند و با شناختی که از این گروه 
سنی دارد، می داند که با چه زبان و لحنی باید محتوا سازی  کند 
که آموزش های غیرمستقیم و مؤثری برای کودکان داشته باشد 
و خوشبختانه وقتی تجربیات شان را مرور می کنیم، می بینیم که 
در تمام تجربیات شــان در این حوزه موفق به تولید برنامه هایی 
شده اند که هم آموزش را در بر داشــته اند و هم سرگرم کننده و 

جذاب بوده اند. 
باتوجهبهاینکهلالاییجزونخستینتولیدات

کودکنمایشخانگیاست،آیامیتواندانتظاراتمخاطبان
رابرآوردهکند؟

فکر می کنم که لالایی به خاطر فیلمنامه قــوی و کارگردانی و 
تیم تولید حرفه ای در کنار بازیگرانی که برای همه اقشار جامعه 
خاطره ساز بوده اند، حتما مورد اســتقبال قرار می گیرد. حضور 
داریوش فرضیایی که از دهه های مختلف بیننده و طرفدار دارد 

نیز در این کار یک نقطه قوت است. 
باتوجهبهعلاقهتانبــهکارکودک،نگراناین
نیســتیدکهباتمرکزبرنقشآفرینــیدرآثارکودک،
فرصتهایبازیگریدرنقشهایجدیتربرایتانمحدود

شود؟
خودم کار در حوزه کودک را دوســت دارم و ایــن نگرانی را 
ندارم؛ به خاطر اینکه نقش من در این ســریال، فانتزی نیست 
که بخواهم نقشــی را بازی کنم که از خودم دور باشد و باعث 
شود در نقش های دیگر من را نپذیرند. کاراکتر »جوانه« که من 

نقشش را در این سریال بازی می کنم، یک دختر عاقل و منطقی 
است که اشتباهات دیگران را اصلاح می کند و به بهبود اوضاع 

خانواده کمک می کند. 
بــازیدرســریالهایکــودکبرایتــان

چالشبرانگیزتراستیاکارهایبزرگسال؟
کار کودک؛ چــون بچه ها را نمی توانی گــول بزنی؛ یعنی اگر 
برایشان دوست داشتنی نباشی، ارتباط خوبی برقرار نمی کنند 
و این موضوع برایم بسیار اهمیت دارد. من به عنوان یک بازیگر 
وقتی یک ســریال یا فیلم بزرگســال کار می کنم به این فکر 
می کنم که قرار است در معرض نقدهای متفاوت قرار بگیرم و 
نظرات مثبت و منفی بگیرم؛ اما به این فکر نمی کنم که دوستم 

داشته باشند. اما در کار کودک، این دغدغه 
را دارم که بچه ها دوستم داشته باشند؛ 

چون در این نسل از مخاطب، محبوب 
بودن یا نبودن مهم است.

بودجه13میلیاردی
برایجشنوارهفیلمکوتاهتهران

دبیر چهل ویکمین جشنواره فیلم کوتاه تهران تأکید 
کرد که این جشنواره از نظر سیاسی نگاهی باز دارد 

مهدی آذرپندار، دبیر جشنواره فیلم کوتاه تهران در نشست خبری 
این جشنواره گفت: در ماجرای۱۴۰۱ مســئله مربوط به ممیزی 
نبود؛ بلکه مسئله به حضور در جشنواره و این تصور مربوط بود که 
جشنواره در جهت عادی سازی عمل می کند. امسال هم فیلم های 
سیاسی در جشــنواره حضور دارند. در این جشــنواره فضا برای 
فیلم های سیاسی بازتر و برعکس، برای فیلم هایی که از نظر اخلاقی 
می خواهند تابوشکنی کنند، بسته تر است. سال گذشته هم درباره 
ماجرای۱۴۰۱ فیلمی داشتیم؛ چراکه در جشنواره ما نگاه بازتری 

حاکم  است. 
دبیر جشــنواره فیلم کوتاه تهران با ارائــه توضیحاتی درباره روند 
برگزاری این دوره از جشــنواره ادامه داد: بعــد از یک دوره فترت 
در برگزاری جشنواره های منطقه ای، تأکید داشتیم که حتما این 
جشنواره ها برگزار شوند و نخستین جشنواره در مشکین شهر برپا 
شد. قرار بود 2جشنواره دیگر در مشــهد و قزوین برگزار شوند که 
به دلیل شــهادت آقای رئیســی با تأخیر برگزار شدند. درمجموع 
۱۴فیلم جشنواره از جشنواره های منطقه ای به جشنواره چهل ویکم 
فیلم کوتاه تهران راه پیدا کرده اند.  او با ابراز خشنودی از ثابت شدن 
تقویم جشنواره در ۴دوره اخیر، این موضوع را امتیازی مهم برای 
یک جشــنواره بین المللی برشــمرد. آذرپندار تنوع ژانر را یکی از 
اولویت های چند دوره اخیر جشــنواره فیلم کوتاه دانست و عنوان 
کرد که شعار جشنواره امسال این است که پذیرای دنیای خیال انگیز 
باشیم؛ چراکه متأسفانه در بعد سینمای خیال انگیز و علمی تخیلی 
ضعف داریم.  مدیر انجمن ســینمای جوان افــزود: وقتی بحث از 
خیال انگیزی می کنیم، بعُد تکنولوژی اهمیــت پیدا می کند و به 
همین دلیل برای نخستین بار بخش هوش مصنوعی را به جشنواره 
اضافه کردیم. خوشــبختانه تعدادی از فیلم های این بخش ایرانی 
هستند که جای خوشحالی دارد؛ به طوری که در این بخش ۱۱فیلم 
پذیرفته شــده که 3عنوان آنها ایرانی است؛ همچنان که در بخش 

»وی آر« ۸فیلم پذیرفته شده که یکی از آنها ایرانی است. 
او با ابراز خرسندی از تقاضای کشورهای مختلف برای شرکت در 
بخش بین الملل جشــنواره افزود: علت این استقبال آن است که 
همکاران ما در بخش بین الملل ســعی کردنــد پلتفرم های بومی 
کشــورهای گوناگون را پیدا کنند که باعث شد با رشد چشمگیر 
تقاضاها روبه رو شــویم؛ به طوری که امســال چیــن و هند بالای 
۱5۰۰فیلم فرســتاده اند و آثار متعددی هم از کشــورهایی مانند 
ایتالیا، اسپانیا، فرانســه و... داشــته ایم.   آذرپندار درباره حمایت 
جشــنواره از فیلم های مســتقل اضافه کرد: 3۰درصد فیلم های 
شرکت کننده تولیدات انجمن است. تعداد زیادی از فیلم ها کاملا 
مســتقل اند و برای هیأت انتخاب فرقی نمی کند که فیلم از سوی 
چه کسی حمایت شــود. ضمن اینکه حمایت انجمن، فقط بخشی 
از هزینه های ساخت هر فیلم را تامین کرده است.  آذرپندار درباره 
سهم سینمای مقاومت در جشنواره و نیز سینمای جوان توضیح داد: 
بخش ویژه »شاخه زیتون« را خواهیم داشت که سال گذشته هم 
برگزار شد و خیلی نزدیک بود به زمان وقوع طوفان الاقصی. بخش 
»شاخه زیتون« فقط شــامل فیلم های ارگانی نیست و فیلم های 
خارجی خوبی هم در این بخش شرکت دارند. دنیا درباره فلسطین 
فیلم  می سازد و متأســفانه کیفیت فیلم های ما کمتر از فیلم های 
دنیاست. 2فیلم در بخش ملی درباره مقاومت حضور دارند. در بخش 
داستانی هم فیلم هایی داریم درباره حاج قاسم و شهید فخری زاده و 
میرزاکوچک خان و شهید لاجوردی و... جز اینها 2فیلم درباره فروغ 
فرخزاد و عباس کیارستمی هم به عنوان مفاخر کشور داریم. ۷فیلم 
درباره دفاع مقدس داریم. در بخش شاخه زیتون ۱۷فیلم داریم که 
از این میان، ۹فیلم ایرانی است و یکی، فیلم هوش مصنوعی است.  
آذرپندار درباره بودجه این دوره از جشــنواره گفت: فکر می کنم 
امسال سازمان ســینمایی حدود ۱2، ۱3میلیارد تومان برای این 
جشنواره درنظر گرفته است. البته حامیان دیگری هم داریم. به دلیل 
جابه جایی دولت ها سال مالی سختی داشتیم؛ ولی تلاش می کنیم 

که به ویترین جشنواره ضربه نخورد. 

یادکوتاه تر  از گزارش

هالیوود

سینمای  جهان

نیازمند یاری همه هستم
رائد فریدزاده، رئیس سازمان سینمایی، اختتامیه سومین جشن ملی مهر سینمای ایران:  امروز)شنبه( روز اول کاری 
بنده بود و در این مراسم صحبت از »وفاق« شد. »وفاق« یعنی داشتن حس و مسئولیت مشترک برای اینکه در مسیر 
اعتلای فرهنگ کشور گام برداریم. نیازمند یاری همه هستم و امیدوارم شاهد اعتلای بیشتر هنر ایران زمین باشیم.

کمدی باید انتقادی باشد
علیرضا خمسه، بازیگر:  مهم ترین ویژگی کمدی، انتقاد اجتماعی است ونقد مسائل مختلفی که مردم جامعه 
با آن دست به گریبان هستند. اگر کمدی به سمت انتقاد نرود به ابتذال نزدیک می شود؛ به این معنا که اگر 

کمدی نقد نکند از محتوا خالی می شود و بالطبع به سمت ابتذال می رود. ٫ میزان 

صفحه آرا: بهروز قلی پور

»نبودنت«ازچهارشنبهمیآید

فیلم سینمایی »نبودنت« به کارگردانی و تهیه کنندگی کاوه 
سجادی حسینی از چهارشنبه 25 مهر در سینماهای سراسر 
کشــور اکرانش را آغاز می کند.»نبودنت« روایت زنی به نام 
مرضیه است که چندســالی در انتظار همسرش است؛ ولی 
همسرش توان بازگشت به خانه را ندارد. سحر دولتشاهی، 
آزاده صمدی، امیر آقایی، فرید ســجادی حســینی، رضا 
بهبودی، علیرضا ثانی فر، شیوا سرمست، سینا رازقی وسپهر 

مهربخش بازیگران این فیلم سینمایی هستند. 

گفت و گو  با هلیا امامی درباره سریال »لالایی«
مخاطبکودکرانمیتوانگولزد

»لالایی«یکســریالایرانیخانوادگی
استکهتوسطاحمددرویشعلیپوربرای
نمایشخانگیساختهشدهاست.دراین

سریالبازیگرانیچونداریوشفرضیایی،
گوهرخیراندیش،نعیمهنظامدوست،کمند
امیرسلیمانی،ســپندامیرسلیمانیوهلیا

امامیبازیمیکنند.هلیــاامامی،بازیگر
نقشجوانهدراینسریال،درگفتوگویی
ازاهمیتسریالهایکودکدرشکلدهی

شخصیتکودکانوچالشهایتولیدچنین
آثاریمیگویدودلایــلعلاقهاشبهکار

کودکراتشریحمیکند.

مخاطب کار کودک فقط بچه ها نیستند

کارکودکیکسرمایهگذاریاستبرایآینده،برایفرهنگوحتیبرایمشاغلمختلفی
کهموردنیازجامعهاست.درکارکودکمیشودبهآموزشمسائلمهمیپرداخت؛احترام
بهافرادمختلفجامعه،احترامبهبزرگتر،رعایتحقوقدیگرانو...البتهکهمخاطبکار
کودکفقطبچههانیستندومحتوابهنوعیتولیدمیشودکهبهپدرومادرهایادآوریشود
کهبافرزندشانچطوررفتارکنندیاچطوربهاواعتمادکنندومسئولیتهایمختلفیرابهاو

واگذارکنند.
بنابراینبااینهمهتلاشبرنامهسازانحوزهکودک،مسئولانفرهنگیهمبایدباتوجهبه
نقشبسیارمهمیکهدرشکلدهیافکاروباورهاینسلآیندهدارند،شرایطمناسبی
رابرایتولیداتکودکفراهمکنند.فراهمکردنبســترمناسببراینویسندگانو
کارگردانانمتخصصدرحوزهکودکونوجوانمنجربهتولیدآثارارزشمندوماندگاری
میشودکهدرپرورشورشدکودکانماننقشمهمیدارد.ازطرفیهماختصاصبودجه
کافیبهتولیداتباکیفیتهمراهباگرافیکجذابوداستانهایقوی،اینفرصترا
دراختیارماقرارمیدهدکهبرنامههایخوبواستانداردیبسازیمکهقابلیتعرضهبه

بازارهایجهانیراداشتهباشند.

مینیسریال»داریوش«بهکارگردانیهادیحجازیفربهقسمتپایانی
خودشدرحالینزدیکشدهکهقراربودقسمت13آنهفتهگذشته
پخششودامابهخاطرطولانیشدنمراحلآمادهسازیبهتعویقافتاد.

هادیحجازیفرپیشازاینکهبازیگرباشد،کارگردانحرفهایتئاتر
است،کارگردانیکهباحضورشدر»ایستادهدرغبار«شناخته
شــدوحضورشدرفیلمهااورابیشتربهمخاطبانششناساند.
حجازیفربعدازکارگردانیفیلمسینماییوسریال»موقعیت
مهدی«دومیــنکارگردانیاشرادرشــبکهنمایشخانگی
انجامداد.اوکهقبلترباســریال»پوستشیر«خیلیدیده
شدحالابابازیدر»داریوش«کهکارگردانیاشراهمدارد،
دیدهمیشــود.اماخیلیهامعتقدندکهکاشحجازیفر
تنهادر»داریوش«تمرکزشرارویبازیگریمیگذاشت
واگرکارگردانسریالفیلمســازدیگریبودمجموعه

موفقتریازآبدرمیآمد.

یکیازبازیگرانپرسروصدایاینسریالمحســنقصابیانبود؛بازیگریکه
بسیارتوانادرنقشبهرامحاضرشدوتوجههارابهخودشجلبکرد.قصابیاندر
نقشبهرامتوانستباضدقهرمانبودنشبرایتماشاگرسریالجذابیتزیادی
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اقتباسیتازه
از»بلندیهایبادگیر«

 مارگو رابی، بازیگر نامزد اسکار و جیکوب الوردی، بازیگر نامزد 
بافتا، قرار اســت در فیلم »بلندی های بادگیر« به کارگردانی 
امرالد فنل کارگردان و فیلمنامه نویس بریتانیایی، نقش آفرینی 
کنند. این اثر اقتباسی از رمان کلاسیک »بلندی های بادگیر« 
اثر امیلی برونته خواهد بود. به گزارش فارس، رابی که ســال 
گذشــته  فیلم »باربی« را روی پرده ســینماها داشــت، در 
»بلندی های بادگیر« نقش  کاترین ارنشــاو را بر عهده دارد 
و الوردی که پیــش از این نیز با فنل در فیلم »ســالت برن« 
همکاری داشته در نقش  هیثکلیف  بازی خواهد کرد. فنیل نیز 
مسئول نگارش فیلمنامه، کارگردانی و تولید فیلم خواهد بود 
که در مرحله پیش تولید قرار دارد و تصویر برداری آن در سال 
2۰25 در بریتانیا انجام خواهد شد. »بلندی های بادگیر« که 
در سال ۱۸۴۷ منتشر شــد، به عنوان یکی از آثار بزرگ ادبی 
شناخته می شود. این رمان داستان عشــق یک ضدقهرمان 
)هیثکلیف( به دختری اشراف زاده و اصیل )کاترین( را روایت 
می  کند که این عشق را دستاویزی برای انتقام جویی و دستیابی 

فریبکارانه به جایگاه اجتماعی بالاتر قرار می دهد.

درگذشتامیناللهرشیدی
امین الله رشیدی، خواننده پیشکسوت موسیقی ایران بر اثر 
کهولت ســن، دار فانی را وداع گفت. افسانه رشیدی، فرزند 
این هنرمند پیشکسوت موســیقی ایرانی ضمن اعلام خبر 
درگذشت این هنرمند، به ایسنا گفت که پیکر این هنرمند 
موسیقی ایرانی برای تحقیقات به دانشــگاه علوم پزشکی 

اهدا می شود.
در همین راستا مراسم تشییعی برای او برگزار نخواهد شد.

 امین الله رشــیدی )زاده ۴ اردیبهشــت ۱3۰۴( خواننده و 
آهنگســاز ایرانی است. آهنگســازی و خوانندگی رشیدی 
در رادیو ایران از ســال ۱32۷ آغاز شــد و در مدت فعالیت 
مستمرش در حوزه موســیقی بیش از ۱2۰ آهنگ ساخت.

جان جهان، افسانه، گل افشان، جلوه عشق و اشک سپیده از 
جمله آثار مشهور این هنرمند هستند. 

متدیموندرششمیندنبالهبورن

مت دیمون برای فیلم بعدی از مجموعه فیلم های »بورن« 
به کارگردانی ادوارد برگر بازمی گردد. به گزارش مهربه نقل 
از ورلد آف ریل، در حالی که سال پیش خبر کارگردانی فیلم 
بعدی از مجموعه فیلم های »بورن« به کارگردانی ادوارد برگر 
مطرح شد تا این فیلمساز برنده اسکار به سرعت وارد مسیر 
ساخت دنباله ها شود، اکنون گفته شده مت دیمون هم برای 
فیلم بعدی برمی گردد. مت دیمون گفته است که برای یک 
فیلم دیگر از مجموعه »بورن« باز خواهد گشــت و قسمت 

بعدی با عنوان »معضل بورن« در فهرست تولید قرار دارد.
تاکنون 5 فیلم اکشن بر مبنای شــخصیت جیسون بورن 
ساخته شده که 3 فیلم اول جزو بهترین ها محسوب می شوند 
که شامل »هویت بورن« به کارگردانی داگ لیمان، »برتری 
بورن« و »اولتیماتوم بورن« ساخته پل گرین گراس هستند.

2 فیلم بعدی شــامل »میراث بورن« )2۰۱2( و »جیسون 
بورن« )2۰۱6( به خوبی آنها نبودند و اکنون انتظار می رود 

ادوارد برگر بتواند جان تازه ای به فیلم بعدی بدهد.
 برگــر کارگــردان آلمانــی فیلــم »در جبهــه غــرب 
خبری نیست« اســت و فیلم تحسین شــده »کنکلاو« را 

کارگردانی کرده است.
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